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     Z A P I S N I K  
 

9. sjednice Zajedničkog povjerenstva za europske integracije 
       Parlamentarne skupštine BiH, 
         održane 1. 2. 2008. godine 

  
 
 Sjednica je započela u 10.30 sati. 
 

Devetu sjednicu Zajedničkog povjerenstva za europske integracije Parlamentarne 
skupštine BiH sazvao je predsjedatelj Halid Genjac. 

Sjednici su bili nazočni članovi Zajedničkog povjerenstva: Halid Genjac, Drago Ljubičić,  
Ivo Miro Jović, Alma Čolo, Šemsudin Mehmedović, Milica Marković, Rudo Vidović, Branko 
Dokić, Zoran Koprivica, Selim Bešlagić i Vladana Lučić, privremena tajnica Povjerenstva, i 
Sabina Pstrocki, pripravnik-volonter. Azra Hadžiahmetović i Hilmo Neimarlija opravdali su 
odsutnost. 

Sjednici su bili nazočni i: članovi Misije OESS-a u BiH – Program podrške parlamentu: 
Elma Kadić, kao i predstavnici medija. 

Sjednicom je predsjedao predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva Halid Genjac.  
    
 
 
    
    DNEVNI RED 
 
1. Usvajanje Zapisnika 8. sjednice Zajedničkog povjerenstva; 
2.    Usvajanje Izvješća o radu za 2007. godinu; 
3. Priprema za 10. međuparlamentarni sastanak Zajedničkog povjerenstva s 

Izaslanstvom Europskog parlamenta za odnose sa zemljama jugoistočne Europe; 
4. Razmatranje Prijedloga rezolucije o ubrzanju procesa pristupanja Bosne i 

Hercegovine u članstvo Europske unije – predlagatelj: zastupnici Denis Bećirović, 
Selim Bešlagić, Jozo Križanović, Zlatko Lagumdžija, Mirjana Malić i Sefer 
Halilović; 

5. Tekuća pitanja – sastanak s izaslanstvom Parlamenta Švedske. 
 



 
Ad-1. Usvajanje Zapisnika  8. sjednice Zajedničkog povjerenstva 
 
Nakon što je jednoglasno usvojen dnevni red, nazočni su članovi jednoglasno usvojili 

Zapisnik 8. sjednice Zajedničkog povjerenstva, koji im je ranije dostavljen. 
 
Ad-2. Usvajanje Izvješća o radu za 2007. godinu 
 
Člasnovi su Zajedničkog povjerenstva jednoglasno usvojili Izvješće o radu za 2007. 

godinu, koje im je ranije dostavljeno. 
 
Ad-3. Priprema za 10. međuparlamentarni sastanak Zajedničkog povjerenstva s  
           Izaslanstvom Europskog parlamenta za odnose sa zemljama jugoistočne  
           Europe 
 
Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva Halid Genjac u uvodnom je izlaganju naglasio 

važnost 10. međuparlamenatarnog sastanaka s Izaslanstvom Europskog parlamenta, osobito što 
se sastanak održava u razdoblju između parafiranja i potpisivanja Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju. On je nazočne informirao da je prihvaćen prijedlog našega Povjerenstva za 
uvrštenje u dnevni red i teme o pretpristupnoj pomoći Bosni i Hercegovini (IPA fondovi).  

Predsjedatelj je potom predstavio Nacrt zajedničke izjave, dostavljen iz Europskog 
parlamenta. Zajedničku izjavu usvajaju predsjedatelji dvaju izaslanstava na kraju dvodnevnog 
zasjedanja. Predložio je članovima Povjerenstva da pripreme amandmane, ukoliko imaju 
primjedaba na tekst Zajedničke izjave, uz podsjećanje da je u pitanju njezin nacrt, a da će tijekom 
zasjedanja dvaju izaslanstava usuglašavati amandmane. 

 
Zoran Koprivica nije bio suglasan s točkom 2. Zajedničke izjave koja se odnosi na ulogu 

visokog predstavnika i specijalnog predstavnika EU u BiH te će inzistirati na određenim 
korekcijama. 

Drago Ljubičić  također će tržiti da se u Zajedničku izjavu unesu određene izmjene, a  
koje se odnose na točke 2. i 7. On je rekao kako je sporno da u točki 7. Zajedničke izjave stoji:   
„posebice  Republika Srpska  poziva da nastavi surađivati s Međunarodnim kaznenim sudom“. 
Drago Ljubičić je naglasio da RS izvršava svoje obveze unutar svojih nadležnosti, a institucije 
zadužene za suradnju s Međunarodnim kaznenim sudom su državne institucije BiH. 

 
Alma Čolo predložila je, budući da su članovi Povjerenstva iznijeli različita mišljenja o 

Nacrtu zajedničke izjave, da  naše izaslanstvo prije sastanka s Izaslanstvom EP-a usuglasi 
amandmane koje će uložiti. 

 
Milica Marković ocijenila je problematičnim ako na sastanku svi budu individualno 

istupali, konfrontirajući se. Također je predložila da Povjerenstvo usuglasi amandmane. 
Podsjetila je kako sve što Povjerenstvo kaže o OHR-u neće biti relevantnije od onoga što bude 
zaključeno na sastanku PIC-a 27. i 28. veljače. Ona je ukazala na kontradiktornost točke 7. 
Zajedničke izjave,  naglasivši da su sve institucije zadužene za suradnju s Međunarodnim 
kaznenim sudom, uključujući sudove i obavještajne službe, na državnoj razini. 

 



Branko Dokić podržao je sugestiju predsjedatelja o potrebi naglašavanja pozitivnih 
aspekata koje je BiH ostvarila u protekloj godini u izlaganjima, ali o nekim pitanjima, kao što su 
ustavne promjene, postoji mogućnost određenih konfrontacija. Branko Dokić je, uz ostalo, rekao 
kako bi Povjerenstvo trebalo izraditi Nacrt zajedničke izjave kada su u pitanju susreti koji se 
održavaju u Bosni i Hercegovini. 

 
Ivo Miro Jović smatra Zajedničku izjavu dobro formuliranom, ali s određenim 

nedorečenostima. Ukazao je i na različito tumačenje pojmova „narod“ i  „nacija“, te u tom 
kontekstu predložio u točki 5. Zajedničke izjave obvezno uz riječi: „svih građana“ dodati i riječi: 
„naroda Bosne i Hercegovine“.  

 
Selim Bešlagić naglasio je kako je on i ranije sudjelovao na ovakvim sastancima te valja 

imati u vidu činjenicu da članovi Europskog parlamenta odlično poznaju situaciju u Bosni i 
Hercegovini. U tom je kontekstu sačinjen i Nacrt zajedničke izjave. Također je predložio 
postizanje konsenzusa o  amandmanima. 

 
Nakon iscrpne rasprave, a na prijedlog predsjedatelja, dogovoreno je održavanje sastanka 

radne skupine, u kojoj bi bili Halid Genjac, Ivo Miro Jović i Branko Dokić, kako bi oni zajedno 
usuglasili amandmane koje će uložiti naše izaslanstvo. 

 
Ad-4. Razmatranje Prijedloga rezolucije o ubrzanju procesa pristupanja Bosne  
           i Hercegovine u članstvo Europske unije – predlagatelj: zastupnici SDP-a 
           Denis Bećirović, Jozo Križanović, Mirjana Malić, Zlatko Lagumdžija, Selim 
           Bešlagić, Adem Ibrahimpašić, delegata i Sefer Halilović, zastupnik  BPS 
 
Predsjedatelj Povjerenstva Halid Genjac upoznao je nazočne da je Zastupnički dom, u 

skladu s člankom 148. stavak (2) Poslovnika Zastupničkog doma PSBiH, na 20. sjednici, 
održanoj 16. siječnja 2008, zaključio Prijedlog rezolucije o ubrzanju procesa pristupanja Bosne i 
Hercegovine u članstvo Europske unije prethodno razmatrati u nadležnom povjerenstvu, a što je 
zaključeno  i na sjednici  Dom naroda , održanoj 31.siječnja 2008.  

 
Potom je Selim Bešlagić, u svojstvu predlagatelja, obrazložio razloge za donošenje 

Prijedloga rezolucije zastupnika SDP-a i Sefera Halilovića u Zastupničkom domu i izaslanika 
SDP-a u Domu naroda. 

On je, između ostaloga, naglasio kako je parafiranjem Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju Bosna i Hercegovina ušla u novo razdoblje koje će biti ključno za određivanje 
budućega razvoja zemlje. Sljedeći najvažniji korak je potpisivanje Sporazuma, a nakon 
potpisivnja do izražaja bi došla  predložena Rezolucija. 

 
Predsjedatelj Povjerenstva rekao je kako ne postoje razlozi da Povjerenstvo ne usvoji 

Prijedlog rezolucije, jer glede europskih integracija postoji konsenzus svih političkih stranaka 
zastupljenih u Parlamentu. Međutim, stavak 10. Prijedloga rezolucije nije u skladu s 
poslovnicima domova. Prema odredbama poslovnika Zastupničkog doma i Doma naroda,  ne 
postoji mogućnost povećanja broja članova povjerenstava domova. Ipak, poslovnicima se 
definira mogućnost traženja povremene pomoći stručnjaka s liste koju su potvrdila oba doma. U 
skladu s ovim odredbama, Tajništvo Parlamentarne skupštine BiH raspisalo bi i provelo javni 



natječaj, na temelju kriterija koje će utvrditi Zajedničko povjerenstvo za administrativne poslove.  
Predsjedatelj je od predlagatelja zatražio da preformuliraju stavak 10. i usklade ga s poslovnicima 
obaju domova. 

 
Nakon iscrpne rasprave o Prijedlogu rezolucije o ubrzanju procesa pristupanja Bosne i 

Hercegovine u članstvo Europske unije, u kojoj su svoja mišljenja iznijeli: Milica Marković, 
Alma Čolo, Zoran Koprivica, Drago Ljubičić, Ivo Miro Jović, Rudo Vidović i  Branko Dokić, na 
prijedlog predsjedatelja Povjerenstva usvojeni su sljedeći zaključci: 

 
1. Odgađa se očitovanje Povjerenstva o tekstu Prijedloga rezolucije za 

sljedeću sjednicu. 
2. Sugerira se predlagatelju da do sljedeće sjednice Povjerenstva uskladi 

stavak 10. Prijedloga rezolucije s poslovnicima obaju domova. 
3. Na sjednicu Povjerenstva na kojoj će se očitovati o Prijedlogu rezolucije 

pozvati predstavnike DEI-a i glavnog pregovarača, kako bi predstavnici 
tih institucija sudjelovali u raspravi. 

4. O navedenim zaključcima upoznati kolegije domova kako bi Kolegij 
Zastupničkog doma odgodio očitovanje o Prijedlogu rezolucije za 
sljedeću sjednicu. 

 
Ad-5. Tekuća pitanja – sastanak s izaslanstvom Parlamenta Švedske 
 
Predsjedatelj je podsjetio članove Povjerenstva da im je u materijalima za sjednicu podijeljen 
podsjetnik  za sastanak s članovima Parlamenta Švedske. Planirano je održavanje sastanka   6. 2. 
2008. godine, u vremenu od 10 do 10.45 sati. Dogovoreno je da će sastanku s predstavnicima 
Parlamenta Švedske, u ime Povjerenstva, biti nazočni: Ivo Miro Jović, Alma Čolo, Šemsudin 
Mehmedović, Rudo Vidović, Zoran Koprivica, Selim Bešlagić i Branko Dokić. 
 

a) Informacija o posjetu  studenata iz Bruxellesa na poslijediplomskim studijima iz 
područja europskih integracija, u organizaciji Europske komisije. Planiran je  
posjet Parlamentarnoj skupštini BiH i razgovor s članovima Zajedničkog 
povjerenstva za europske integracije PSBiH. 

 
Dogovoreno je da će, u ime Zajedničkog povjerenstva, sa studentima razgovarati Ivo Miro Jović i 
Hilmo Neimarlija. 
 
 
Sjednica je završena u 13.30 sati.     
 
               Predsjedatelj  

         Zajedničkog povjerenstva 
           Halid Genjac 


